
Protokół Nr XLIII/2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 10 września 2013 r. 

 

XLIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła 

się 10 września 2013 r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 1  

Otwarcie XLIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1300, a zakończyły ok. godz. 1430 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Wójt Gminy Kurzętnik – Wojciech Dereszewski, 

- Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych – Ryszard Kłosowski,  

- przedstawiciele mediów: Gazety Nowomiejskiej – Katarzyna Ochocka, Kuriera Iławskiego - 

Aleksandra Malinowska. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 16 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był radny Mirosław Galiński. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Jan Czapliński. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Czapliński wyraził zgodę. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 
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Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali w materiałach sesyjnych porządek obrad 

(załącznik nr 3). Następnie wnioskowała o zdjęcie pkt. 12 z porządku obrad z uwagi na to, że 

na dzisiejszej sesji Rada nie podejmuje uchwał budżetowych. Przewodnicząca wyjaśniła, że 

przed podjęciem uchwały w sprawie pomocy finansowej, należy dokonać stosownej zmiany 

w budżecie powiatu.  

Radny Czapliński zapytał czy we wspomnianej uchwale właściwie zapisano, że pomoc należy 

przekazać Gminie Biskupiec, skoro pożar miał miejsce w Otrębie na terenie gminy Kurzętnik. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że gospodarstwo rolne, które uległo pożarowi znajduje się na 

terenie gminy Kurzętnik, ale jego właścicielem i wnioskującym o pomoc finansową jest 

mieszkaniec gminy Biskupiec. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do porządku obrad. Radni nie 

mieli pytań. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad z w/w 

zmianą. Głosowało 16 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek po zmianie przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.   
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Kurzętnik. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Biskupiec. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Grodziczno. 
12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
13. Sprawy różne. 
14. Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLII Sesji był radny Stanisław Czajka. 

Radny Czajka poinformował, że zapoznał się z protokołem i nie wnosi do niego uwag. Radny 

wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała czy pozostali radni wnoszą uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLII/2013. Głosowało 

16 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 23 do 

30 sierpnia 2013r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 17 i 25 lipca oraz 12 i 22 

sierpnia 2013r. (załącznik nr 4). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformowała, że poza pracami Zarządu miały miejsce następujące wydarzenia: 

- odbyło się kilka spotkań z przewoźnikami na temat zorganizowania transportu do szkoły w 

Kurzętniku, tak, aby z każdego zakątka powiatu młodzież mogła dojechać do Nowego 

Miasta i Kurzętnika, 

- powiat włączył się w akcję zbiórki szpiku kostnego pn. „Dzień Dawcy Szpiku dla Mirka i 

Innych”,  

- 13 sierpnia - spotkanie z burmistrzem miasta i wójtami gmin na temat projektów 

kluczowych, organizacji tegorocznych dożynek powiatowych, wojewódzkiej inauguracji 

szkolnego roku sportowego; odbyło się również podsumowanie konkursu „Czysta i Piękna 

Zagroda – Estetyczna Wieś 2013” – etap powiatowy. Zwycięzcą konkursu została wieś 

Zwiniarz, obecnie odbywają się eliminacje wojewódzkie; 

- 23 sierpnia - spotkanie przedstawicieli wszystkich samorządów z czterech powiatów 

(ostródzki, iławski, działdowski i nowomiejski), podpisano porozumienie w sprawie 

projektów kluczowych; tego dnia odbyło się również otwarcie drogi Gwiździny – 

Krzemieniewo, 

- 26 sierpnia - Zgromadzenie Wspólników. Starosta poinformowała, że spółka, która 

powstała w wyniku przekształcenia SP ZOZ, została zarejestrowana w KRS. Wniosek o 

dotację został wysłany do Ministerstwa Zdrowia, obecnie czekamy na decyzję Ministerstwa 

o przyznaniu dotacji; kolejnym etapem działania będzie połączenie dwóch spółek w jedną; 

- 28 sierpnia – szkolenie organizowane przez urząd pracy, 
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- 29 sierpnia – konferencja, na której podsumowano działalność Rady ds. Organizacji 

Pozarządowych, 

- 30 sierpnia – spotkanie komisji, która sprawdzała stan przygotowania szkół do rozpoczęcia 

roku szkolnego, 

- 1 września - uroczystości związane z rocznicą wybuchu II Wojny Światowej, 

- 2 września - wojewódzka inauguracja roku szkolnego w Zespole Szkół Zawodowych w 

Kurzętniku; wcześniej odbywały się spotkania z Kurator Oświaty, z przedstawicielami 

Kancelarii Premiera RP, który uczestniczył w tej ważnej dla powiatu uroczystości, 

- 5 września - podpisano umowę na realizację inwestycji związanej z przeniesieniem 

Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy do pomieszczeń internatu przy ZS w 

Nowym Mieście Lubawskim,  

- 6 września odbyło się spotkanie z przedstawicielami Banku Spółdzielczego na temat 

finansów powiatu; tego samego dnia odbyło się spotkanie na temat projektów kluczowych,  

- 7 września - dożynki w Gminie Grodziczno,  

- 8 września - dożynki w Gminie Biskupiec, 

Na zakończenie Starosta poinformowała, że wspólnie z p. Kłosowskim spotkali się z Wójtem 

Gminy Grodziczno. Rozmawiali na temat inwestycji Boleszyn – Leźno, która ma być 

rozpoczęta w tym roku, ale większość prac ma być realizowana w 2014 r. 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie pytań. 

Radny Czajka zapytał co dokładnie kryje się pod pojęciem „projekty kluczowe”. 

Starosta odpowiedziała, że wymienione wcześniej samorządy tworzą tzw. mapę potrzeb, 

stworzony ma być obszar funkcjonalny; chodzi o to, że można będzie pozyskiwać pieniądze 

poza projektami, bez wkładu własnego. Trzeba stworzyć silną grupę, kliku powiatów. 

Wójtowi gmin też są w to bardzo zaangażowani. Stworzony będzie wspólny projekt dla 

czterech powiatów z obszaru południowo- zachodnich Mazur. Silniejsze grupy mają większą 

szansę na pozyskanie środków w perspektywie finansowej UE 2014 – 2020. Porozumienie 

podpisały wszystkie samorządy – powiatowe i gminne. 

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że 12 sierpnia Zarząd zapoznał się z pismem 

dotyczącym stanu ulicy Lidzbarskiej w Nowym Mieście (załącznik nr 5). Radna zapytała jak 

jest decyzja Zarządu w tej sprawie.  

Starosta odpowiedziała, że gdyby wybudować teraz chodnik przy tej ulicy, pozbawia się 

dodatkowych punktów w momencie kiedy składany będzie wniosek na remont drogi z 

programu. Ponadto, pod drogą będzie przebiegał gazociąg. Na razie więc, ze względów 
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finansowych i z uwagi wcześniej wymienione argumenty, należy odstąpić o budowy 

chodnika.  

Dyrektor ZDP p. Ryszard Kłosowski odpowiedział, że dokumentacja na modernizację i 

przebudowę drogi na odcinku Nowe Miasto Lubawskie – Mroczno była opracowana w 

poprzednich latach. Koszt opracowania dokumentacji wyniósł ok. 120 tys. zł. Wykonano 

kosztorys, który nie zakładał żadnych ograniczeń finansowych (kosztorys wykonała firma 

zewnętrzna). Wartość kosztorysowa inwestycji wyniosła ponad 10 mln zł., więc oczywiste 

jest, że bez udziału środków unijnych, powiat nie jest w stanie jej zrealizować. Jedyna 

możliwość to robić inwestycję w ramach programu RPO, gdzie można uzyskać 

dofinansowanie 70%. Analizując wcześniej temat inwestycji, podzielono ją na dwa etapy: 

odcinek Nowe Miasto – Gwiździny długości 4,1 km i odcinek Gwiździny – Mroczno. 

Pracownicy ZDP opracowali trzy wersje remontu odcinka Nowe Miasto – Gwiździny (wg. 

aktualnych cen): 

1. położenie dwóch warstw po 4 cm. i poszerzenie drogi do 6 metrów – koszt 3.405 tys. 

zł. (obecnie droga ma od 5 do 5,5 metra szerokości) 

2. położenie dwóch warstw po 4 cm. bez poszerzenia drogi – koszt 2.794 tys. zł. 

3. położenie dwóch warstw po 3 cm. i poszerzenie drogi – 3.100 tys. zł. 

P. Kłosowski powiedział, że najkorzystniejsza byłaby ostatnia wersja. Poinformował, że 

wszystko to, co daje punkty w projekcie, znajduje się na ul. Lidzbarskiej. Chodnik musi iść 

po lewej stronie. Lewym rowem przebiega granica miasta i gminy. W rowie musi być 

położone 400 metrów kolektora, na kolektor położony będzie chodnik. Musi być wykonana 

zatoka autobusowa, chodnik musi być odgrodzony barierami. Planowane jest też 

spowalnianie ruchu i wykonanie lewoskrętu do Kurzętnika. Na to dwa lata temu nie wyraziła 

zgody Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, ale można ewentualnie wystąpić 

jeszcze raz o zgodę. Za wymienione elementy dostaje się punkty. Na dalszym odcinku, w 

stronę Gwiździn, nie ma elementów, za które można by uzyskać punkty. Taki wniosek nie 

miałby szans na powodzenie. Dyrektor wyraził nadzieję, że Rada podejmie decyzję, aby w 

przyszłym roku aplikować o środki na remont tego odcinka, ale w tym roku należy odstąpić 

od budowy chodnika. Koszt inwestorski na chodnik wynosi ok. 400 tys. zł. Jest to znaczna 

kwota. ZDP proponuje w tym roku zakupić tłuczeń i utwardzić nim pobocza, a w przyszłym 

roku składać wniosek na remont drogi; możliwe, że na krótszym odcinku, niekoniecznie aż 

do samych Gwiździn.  

Przewodnicząca zapytała czy chodnik musi być wykonany po lewej stronie. 
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P. Kłosowski odpowiedział, że tak. Po prawej stronie znajduje się wiele wjazdów do 

zakładów, sklepów, firm. 

Przewodnicząca zapytała do kogo należy kwestia oświetlenia. 

P. Kłosowski odpowiedział, że oświetlenie nie należy do kompetencji ZDP. Dodał, że ze 

swojej strony apeluje, aby odłożyć inwestycję o 1,5 roku. W przyszłym roku złożyć wniosek, 

a na wiosnę 2015 zacząć roboty. Jeżeli teraz zrobi się chodnik, pozbawia się szansy na 

dofinansowanie inwestycji. Wyraził nadzieję, że gminy dofinansowałyby tę inwestycję. 

Głos zabrał Wójt Gminy Kurzętnik Wojciech Dereszewski. Powiedział, że za chwilę 

sytuacja wymusi, że samorządy będą musiały się zmierzyć z tym problemem remontu ulicy 

Lidzbarskiej. Może faktycznie remont nie musiałby być robiony na odcinku do samych 

Gwiździn, bo kosztorys jest wysoki. Jeżeli chodzi o odcinek drogi do Kaczego Bagna, gmina 

Kurzętnik była, jest i zawsze chętnie będzie partnerem przy współfinansowaniu. Można 

nawet zadeklarować partycypację 50 na 50, jak przy tegorocznych inwestycjach. Na tym 

odcinku usytuowani są przedsiębiorcy. Jest strefa mieszkaniowa. Niedawno gmina sprzedała 

działkę na osiedlu Marianowo dużemu developerowi i powstanie tam ponad 100 mieszkań. 

Inwestycja rusza w przyszłym roku. Wójt podziękował za przychylność ze strony Rady 

Powiatu ponieważ dzięki wspólnym działaniom na terenie gminy Kurzętnik tylko w tym 

roku udało się przebudować 9,5 km dróg na ogólną kwotę prawie 5 mln zł., z czego 5,3 km 

przebudowano na drogach powiatowych. Gmina przekazała powiatowi ponad 500 tys. zł. i 

nadal wyraża chęć dalszej współpracy. Dzięki inwestycji na drodze do Nielbarka udało się 

pozyskać dofinansowanie z programu pilotażowego Innowacyjna Gospodarka na kwotę ok. 

10 mln zł. na wsparcie strefy przemysłowej w Nielbarku. W przyszłym roku rusza budowa 

infrastruktury wodno – kanalizacyjnej, teleinformatycznej i drogowej. W 2015 r. zakończy 

się projekt z przebudową prawie 6 km. dróg. Wójt dodał, że dziś na sesji staje uchwała 

dotycząca inwestycji na drodze Lipowiec – Tereszewo. Gmina wnioskuje o partycypację 

tylko w wys. 6%, dzięki temu wniosek uzyska dodatkowe punkty.  Wójt zaapelował do Rady 

Powiatu o podjęcie uchwały. Dodał, że Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 

sam w sobie nie jest zły, ale kryteria już niekoniecznie, ponieważ małe gminy są traktowane 

na równi z aglomeracjami miejskimi. Jest ta sama punktacja za bezpieczeństwo drogowe.  

Przewodnicząca powiedziała, że skoro dyskusja zeszła z tematu sprawozdania z prac 

Zarządu,  należy przejść do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radny Czajka powiedział, że cieszy fakt, że w gminie Kurzętnik powstają strefy 

ekonomiczne; że podejmuje się wspólne działania z powiatem. Tak jest również w przypadku 

innych gmin. Radny wnioskował do Wójta Dereszewskiego, aby przekonał Wójta Gminy 

Biskupiec p. Kazimierza Tomaszewskiego do tego samego. Radny stwierdził, że we wniosku 

z gminy Biskupiec dotyczącym umowy partnerskiej, nieco za dużo napisano na temat 

udzielania wzajemnego wsparcia finansowego. O pewnych sprawach nie należy mówić 

głośno czy tym bardziej pisać w piśmie.  

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że problem ul. Lidzbarskiej powinien być potraktowany 

jako priorytetowy. Radna wnioskowała o remont ulicy w możliwie szybkim terminie. 

Powiedziała, że na dzień dzisiejszy, oprócz utwardzenia poboczy o którym mówił p. 

Dyrektor, należałoby podjąć rozmowy z Burmistrzem Miasta w sprawie zamontowania przy 

ulicy Lidzbarskiej chociaż jednej lampy, żeby było jakiekolwiek oświetlenie. Radna 

podziękowała Wójtowi Gminy Kurzętnik za racjonalne podejście do tematu ulicy 

Lidzbarskiej. 

Przewodnicząca zapytała Wójta dlaczego nie zrobiono remontu całego odcinka drogi z 

Gwiździn do Krzemieniewa. Przy tylu dobrych zadaniach jakie zrealizowała gmina, nie 

zrobiono końcówki ok. 300 metrów. Koszt zadania wyniósłby ok. 50 tys. zł.  

Wójt Dereszewski odpowiedział, że budżet nie jest z gumy. Realizowane są zadania 

priorytetowe, ważne dla gminy i jej mieszkańców, głównie pod kątem gospodarczym. 

Postawiono na rozwój przedsiębiorców. Priorytetem jest strefa ekonomiczna w Nielbarku. 

Podjęto również starania, aby mieszkańcy mieli lepszy dojazd do Iławy, przebudowywana 

jest droga Mikołajki – Nowy Dwór. W przypadku tej inwestycji gmina Nowe Miasto 

Lubawskie mogła być partnerem, ale nie wyraziła takiej woli, więc zrobiony będzie remont 

do granicy gminy, a dalej nie. Natomiast odcinek drogi z Krzemieniewa do Gwiździn jest w 

planach do realizacji w następnych latach. 

Przewodnicząca zapytała czy realizacja nastąpi w przyszłym roku.  

Wójt odparł, że w przyszłym roku na pewno nie, być może w 2015 – 2016 r. Trudno mówić 

dokładnie o terminach. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że uroczystej inauguracji roku szkolnego był obecny 

Premier RP, były wręczane odznaczenia. Radny zapytał kto ustalał komu należą się 

odznaczenia. Radny dodał, że wywołało to pewne kontrowersje.  
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Przewodnicząca powiedziała, że ona była wnioskodawcą przyznania odznaczeń. Za późno 

było na wystąpienie o medale Komisji Edukacji Narodowej i zaproponowała, że można 

wystąpić o Odznakę Zasłużony dla Warmii i Mazur. Przewodnicząca dodała, że liczyła iż 

pani Starosta uzupełni listę osób o pracowników, którzy przy inwestycji pracowali. 

Przewodnicząca wystąpiła o odznakę dla byłego Starosty, który był inicjatorem budowy 

szkoły i wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie, dla obecnego Starosty i Wicestarosty, 

którzy z trudem ją „ciągnęli” oraz dla Wiceprzewodniczącego Rady. 

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że jej zabrakło wyróżnienia dla partnera przedsięwzięcia – 

Gminy Kurzętnik, dzięki której była możliwa taka lokalizacja obiektu. Zabrakło odznaczenia 

dla byłego i obecnego Wójta gminy. 

Starosta powiedziała, że były wręczone statuetki Starosty dla osób szczególnie 

zaangażowanych w realizację inwestycji. 

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że nie było to wyraźnie powiedziane. 

Starosta powiedziała, że statuetki otrzymali: p. Skarbnik, dwóch pracowników Starostwa 

zajmujących się bezpośrednio inwestycją i Przewodnicząca Rady Powiatu, była Wójt Gminy 

Kurzętnik. Nie było możliwości, aby mówić o zasługach każdego z osobna.  

Radny Grzegorz Dembek poruszył kwestię dojazdu do szkoły w Kurzętniku. Stwierdził, że w 

pierwszych dniach po otwarciu szkoły, w gminie Biskupiec zawrzało. Po pierwsze - przyjęcie 

uczniów 1 września o godz. 9. Rodzice stwierdzili, że już pierwszego dnia źle potraktowano 

uczniów z Czachówek.  Z kolei trzeciego, czwartego dnia roku szkolnego nie był 

zorganizowany dojazd.  Dwa autobusy były podstawione, ale nie wszyscy uczniowie się nimi 

zabrali.  Jeden z rodziców sam zorganizował dojazd do Kurzętnika. Radny stwierdził, że 

chciałby wiedzieć czy na pewno jest to dobrze zorganizowane, bo póki co, nie wszyscy 

uczniowie z gminy Biskupiec nie mogli dojechać do szkoły. 

Starosta odpowiedziała, że odbyło się kilka spotkań z przewoźnikami – PKS Iława, PKS 

Brodnica oraz przewoźnikami prywatnymi (firma p. Wróblewskiego i Jarzę-bus). Sprawy 

dojazdu koordynowała bezpośrednio Naczelnik Wydziału Komunikacji Transportu p. Daniela 

Block. Starosta stwierdziła, że początki bywają trudne, faktycznie ktoś mógł mieć utrudniony 

dojazd do szkoły. Nie będzie też tak, że komunikacja będzie tak zorganizowana, że uczniowie 

będą zabierani z każdej miejscowości, niemalże spod domu.  Jeżeli ktoś do tej pory dojeżdżał 

motorowerem czy rowerem np. do Lipinek i dalej komunikacją lokalną, to teraz też musi 

dojechać do miejsca, z którego dalej pojedzie autobusem lub busem. Autobus nie pojedzie 

specjalnie po jednego ucznia do Ostrowitego. Jest początek roku szkolnego, pewne sprawy 

trzeba jeszcze dograć. Starosta dodała, że 3 września weszła do jednej z klas i sama prosiła 
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uczniów, aby zgłaszali uwagi na temat dojazdów. Dyrektorzy ewentualne uwagi mieli zgłosić 

do p. Block, która na bieżąco te sprawy monitoruje. Jeżeli natomiast chodzi o kwestię 

rozpoczęcia roku szkolnego, nie byłoby takich głosów z gminy Biskupiec, gdyby nie udział w 

Premiera RP w wojewódzkiej inauguracji roku szkolnego. Z każdej szkoły na wojewódzką 

inaugurację roku szkolnego zaproszeni byli tylko dyrektorzy szkół, natomiast z Zespołu Szkół 

Rolniczych w Czachówkach był zaproszony dyrektor szkoły, całe grono pedagogiczne i 

przedstawiciele uczniów. Wiadomo jakie są pomieszczenia w nowej szkole i już wcześniej 

zaplanowano, że o godz.  9 odbędzie się rozpoczęcie roku szkolnego w Zespole Szkół 

Rolniczych, a o godz. 11 - rozpoczęcie roku szkolnego w Zespole Szkół Zawodowych 

połączone z wojewódzką inauguracją roku szkolnego. Emocje wzbudziło to dopiero wtedy, 

kiedy okazało się, że przybędzie p. Premier. Starosta dodała, że w sumie dobrze się stało, że 

uroczystość odbyła się w środku, a nie na zewnątrz szkoły, bo pogoda była niesprzyjająca.  

Radny Dembek stwierdził, że nie zgadza się ze stwierdzeniem odnośnie dojazdu. To był 

trzeci, czwarty dzień roku szkolnego, kiedy wiadomo już było ilu jest uczniów i skąd kto 

dojeżdża. Dojazd był, ale busem, a bus nie zabrał wszystkich.   

Przewodnicząca stwierdziła, że jest to kolejny dowód na to, że pomysł z przeniesieniem do 

Bielic był najlepszym rozwiązaniem. Do niej też dzwoniono z pytaniami dlaczego ZSR miał 

rozpoczęcie o godz. 9. Przewodnicząca stwierdziła, że młodzież miała obowiązek przybyć na 

godz. 9, bo o tej porze rozpoczynają się normalne zajęcia w szkole. Odbywa się inauguracja 

roku szkolnego w całym kraju. Przewodnicząca dodała, że ona dowiedziała się o wizycie 

Premiera w ostatniej chwili, kiedy przybyła już na uroczystość. I bardzo dobrze, że tak się 

stało.  

Starosta powtórzyła, że wszelkie uwagi odnośnie dojazdów będą kierowane tam gdzie trzeba. 

Wniosek, że są za małe pojazdy również. Dodała, że są też inne uwagi odnośnie już samej 

szkoły np. że jest za ciepło w salach lekcyjnych, że świeci słońce i nic nie widać na 

monitorach komputerów. Ale to są początki pracy nowej placówki. Ogólnie należy 

powiedzieć, że inauguracja roku szkolnego była udana, było wiele słów pochwały. Należy 

cieszyć się z wizyty tak ważnego gościa i na tym poprzestać. Trzeba się cieszyć z tego, co 

było, a poprawiać to, co jest do poprawienia. 

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że od 1 września część nauczycieli uczy jednocześnie w 

„Norwidzie” i szkole w Kurzętniku. Radna zapytała czy prawdą jest, że uczniowie mają dużo 

okienek, nawet po 3 okienka. 

Starosta odpowiedziała, że Zarząd nie zajmuje się planem lekcji, a arkuszem organizacji roku 

szkolnego. Po wielu ustaleniach z dyrektorami jakoś udało się to zorganizować. Łatwiej 
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będzie kiedy wszystkie klasy zawodowe będą już przeniesione do Kurzętnika. Pojawiły się 

też głosy, że godziny nauczycieli z ZSR w Czachówkach zostały rozdysponowane na 

nauczycieli z dwóch pozostałych szkół. Prawda jest taka, że z nauczycielami zatrudnionymi 

na czas określony, którzy mają etaty w gimnazjum w Bielicach, nie przedłużono umów. 

Pozostali nauczyciele w ZSR w Czachówkach skorzystali na przeniesieniu, dostali dużo 

godzin, mają pełne etaty. Naprawdę dobrze udało się rozdysponować godziny. Nie 

zatrudniano nikogo z zewnątrz. 

Radny Czapliński powiedział, że jego syn uczy się w „Norwidzie” i okienka wynikają z 

nowego toku nauczania i rozszerzeń. Zdarza się, że uczeń czeka jedną, dwie godziny na 

zajęcia, które wybrał w rozszerzeniu. 

Radny Czajka powiedział, że znajomy mechanik ma uczniów z klas zawodowych na nauce 

zawodu - z ZSZ w Bielicach i z ZSZ w Kurzętniku. Uczniowie z ZSZ w Bielicach mają dwa 

dni praktyki, a trzy dni są w szkole. Natomiast uczniowie z Kurzętnika tylko jeden dzień 

praktyk. Cech Rzemiosł Różnych domaga się dwóch dni praktyk. Radny zapytał dlaczego tak 

jest, przecież jest siatka godzin. 

Radna Trzaskalska wyjaśniła, że w tej chwili jest dowolność. Jest ramowy plan nauczania. W 

przypadku klas zawodowych jest ramowy plan nauczania na 3 lata. W pierwszym roku 

nauczania można ustalić więcej godzin teoretycznych, a mniej praktycznych, a w kolejnych 

zaplanować więcej praktyk.  

Radny Czajka powiedział, że on to rozumie, ale jeżeli Cech Rzemiosł nie chce zawierać 

umów na jeden dzień, to należałoby iść w kierunków dwóch dni praktyki.  

Radna Trzaskalska powiedziała, że jest to kwestia dogadania się z zakładami pracy. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Kurz ętnik  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XLIII/342/2013 (załącznik 

nr 6) podjęto jednogłośnie.  
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Ad. 9 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Biskupiec 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XLIII/343/2013 (załącznik 

nr 7) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 10 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Nowe Miasto Lubawskie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr XLIII/344/2013 (załącznik 

nr 8) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zarząd Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim umowy partnerskiej z Gminą Grodziczno 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu 

uchwały.  

Radny Szczepański zapytał czy faktycznie chodzi o drogę Mroczenko – Montowo jak 

wpisano czy w uchwale, czy chodzi raczej o remont drogi Mroczenko – Mroczno. 

P. Kłosowski powiedział, że chodzi o drogę Mroczenko – Mroczno. We wniosku z gminy jest 

błąd - wpisano drogę Mroczenko – Montowo, ale chodzi na pewno o drogę Mroczenko – 

Mroczno.   

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLIII/345/2013 (załącznik 

nr 9) wraz z autopoprawką dotyczącą nazwy drogi, podjęto jednogłośnie.  

P. Kłosowski poprosił o możliwość zabrania głosu. Poruszył kwestię wzajemnych deklaracji 

partycypacji w kosztach remontów. Gmina Biskupiec deklaruje pomoc finansową powiatowi 

w kwocie 390 tys. zł., powiat gminie tyle samo. Gmina Nowe Miasto Lubawskie przekaże 

powiatowi 400 tys. zł. na remont drogi  Chrośle – Radomno  - granica powiatu, a powiat 

gminie - 80 tys. zł. Gmina Grodziczno przekaże powiatowi 250 tys. zł., powiat gminie – 80 

tys. zł. Jeżeli chodzi o Gminę Kurzętnik, powiat przekaże 192 tys. zł. i tyle samo gmina 
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przekaże powiatowi. P. Kłosowski zapytał czy kwoty wsparcia ze strony gmin są sztywne, 

czy będą niższe. Zdaniem p. Kłosowskiego kwoty powinny być sztywne. 

Przewodnicząca powiedziała, że uchwały są na razie deklaracyjne. Szczegóły określą umowy 

partnerskie.  

P. Skarbnik powiedziała, że nawet zawarcie umów partnerskich nie skutkuje finansowo. 

Chodzi raczej o dobrą punktację. Dopiero po uchwaleniu budżetu, po otrzymaniu 

dofinansowania, Rada będzie wyrażała zgodę na zawarcie porozumienia.  

Radny Dembek powiedział, że należałoby też pomyśleć o remontach dróg powiatowych na 

terenie gminy Biskupiec. Chodzi szczególnie o drogi Łąkorz – Bielice, Biskupiec – 

Piotrowice. 

Ad. 12 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodnicząca poinformowała, że odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco. 

Ad. 13 

 Sprawy różne  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca podziękowała p. Staroście za nową szkołę i wręczyła kwiaty. 

Ad. 14 

 Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XLIII Sesji Rady 

Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              

  


